

中国外语教育

Foreign Language Education in China

创刊号 2008年2月

目 录

学习者与学习研究

- 语用域意识与二语习得 桂诗春 5
二语习得内隐/外显学习研究：问题与思考 戴炜栋 任庆梅 13

外语教育政策研究

- 我国高校双语教学的定位及其教学模式的探究 俞理明 22
学校类别与“一条龙”英语课程改革 杨 军 李霄翔 29

课程研究

- 思维导图与综合英语课程目标的构建研究 武尊民 36

教学研究

- 外语教学研究的新视野：从教学走向教师 吴宗杰 47
元认知、元语言意识、自我调控与外语教学 张 军 张东兰 56

测试与评估研究

- 任务型评价中的任务难度因素 罗少茜 Peter Skehan 66

书评

- 国外应用语言学研究的新进展 赖 艳 杨连瑞 81
Selected English Abstracts 84
本刊稿约 87

Foreign Language Education in China (Quarterly)

Vol. 1, No.1, February 2008

Contents

Articles

- Register awareness in second language acquisition Gui Shichun (5)
- Implicit and explicit learning in SLA: issues and reflections Dai Weidong & Ren Qingmei (13)
- Defining the nature and tasks of bilingual instruction in Chinese universities and exploring its teaching model
..... Yu Liming (22)
- School type and streamline English curriculum innovation Yang Jun & Li Xiaoxiang (29)
- A study of mind-maps and 'General English' course objectives Wu Zunmin (36)
- New perspectives in researching language teaching: from teaching to the teacher Wu Zongjie (47)
- Metacognition, metalinguistic awareness, self-regulation and foreign language learning and teaching
..... Zhang Jun Lawrence & Zhang Donglan (56)
- Factors affecting task difficulty in TBLA Luo Shaoqian & Peter Skehan (66)

Review

- The development of applied linguistics abroad Lai Yan & Yang Lianrui (81)
- Selected English Abstracts (84)